

СЕКЦІЯ П. КИТАЙ В СУЧАСНОМУ СВІТІ: МІЖНАРОДНО-ПОЛІТИЧНИЙ АСПЕКТ

DOI <https://doi.org/10.36059/978-966-397-561-0-8>

Берділа І. І.

ORCID: 0009-0003-0979-8127

аспірант

Чорноморський національний університет імені Петра Могили
м. Миколаїв, Україна

ВПЛИВ КИТАЙСЬКОЇ КОНЦЕПЦІЇ «СУСПІЛЬСТВА ЄДИНОГО МАЙБУТНЬОГО» НА СТРАТЕГІЧНЕ ПАРТНЕРСТВО КНР ТА ПАКИСТАНУ

Ключові слова: китайсько-пакистанський економічний коридор, «спільнота єдиного майбутнього», співпраця, концепція, розвиток.

За довгий час взаємовідносин, Китай та Пакистан налагодили багаторівневу та різногалузеву взаємодію між собою, підтримуючи при цьому високу інтенсивність розвитку партнерства. 2025 рік передбачає за собою черговий імпульс у китайсько-пакистанських відносинах, а саме наступний етап роботи (2025 – 2029 рр.) над китайсько-пакистанським економічним коридором, який був узгоджений між обома партнерами. Вищі представники КНР по відношенню до міжнародних партнерів використовують формулювання, такі як, «суспільство спільного майбутнього», або навіть «людство спільного майбутнього». При цьому, варто сказати, що окремо у заявах, пов'язаних зі співробітництвом з Пакистаном, використовується формулювання «китайсько-пакистанська спільнота спільного майбутнього».

У своїй статті, Сунь Джинсю, китайський науковець Нанкайської школи економіки, провів аналіз концепції «суспільства єдиного майбутнього» та дійшов висновку, що дане поняття є результатом поєднання низки тенденцій: 1) актуального погляду Китаю як держави на марксистську ідеологію; 2) балансу між капіталізмом та комунізмом, який Китай прагне зберігати аби співпрацювати з максимальною кількістю міжнародних акторів; 3) бажанням зробити глобальне управління більш рівним та справедливим [8, 240]. З іншого боку,

Сянбай Джи, китайський фахівець-міжнародник, стверджує, що бажання об'єднати біля себе міжнародне суспільство викликало в регіональних акторів реакцію протистояння. Як приклад зазначається Японія, яка посилила співпрацю з Австралією, Індією та США з метою послабити китайський вплив в Тихоокеанському регіоні. Не дивлячись на позитивні наміри, Китай в рамках лінії «єдиної спільноти» проявляє значну поміркованість та неквапливість у питаннях, які є «чутливими» для відносин у трикутнику Китай-Індія-Пакистан.

Тим не менш, розбудова інфраструктурних проєктів в рамках КПЕК подається пресою центральних органів Китайської комуністичної партії як значні досягнення у справі розбудови «спільноти єдиного майбутнього» разом із сусідніми країнами. З боку пакистанської наукової спільноти приділяється значний рівень уваги до питання «спільноти єдиного майбутнього», враховуючи те, що в країні є науково-дослідний центр з цієї тематики. Центр займається організацією конференцій, присвячених китайсько-пакистанському партнерству, поширенням інформації про концепцію «спільноти» та її зв'язку з глобальним проєктом КПЕК. Розглядаючи інші сфери співпраці між обома країнами під егідою цієї ідеї, можна сказати також, що було досягнуто певного рівня культурної співпраці. На міжнародній конференції «КПЕК: посилення спільноти єдиного майбутнього для людства», яка відбувалась 10 липня 2024 року, очільниця відділу дослідження медіа Ісламабадського університету фундаментальних досліджень, Ніна Шахід заявила про значне посилення міжкультурних зв'язків Китаю та Пакистану, що призвело до підвищення взаєморозуміння двох народів[2, 23].

Як один із проявів китайської концепції «спільноти єдиного майбутнього» в Пакистані, Янг Ван, науковець коледжу мистецтв та наук Внутрішньої Монголії, зазначає про високу активність підтримки китайських медіа-проєктів на платформі TikTok з боку пакистанського сегменту онлайн-авдиторії. Одне з китайських відео, серії «My Orange Line Metro Diary» набрало велику кількість переглядів та хештегів у коментарях «Хай живе дружба між Пакистаном та Китаєм»[1, 12]. Тобто, можна свідчити про те, що «суспільство єдиного майбутнього» проникло в інформаційний простір Пакистану на різних рівнях.

В рамках візиту до Ісламабаду, 15 жовтня 2024 року, прем'єр-міністр КНР Лі Цян, на зустрічі зі своїм пакистанським колегою, Шехбазом Шаріфом відзначив досягнення в економічній інтеграції між обома країнами як додатковий крок до побудови китайсько-пакистанського суспільства спільної долі, в тому числі продовження роботи над КПЕК[4]. Якщо брати більш актуальні заяви, то 21 серпня 2025 року, міністр закордонних справ КНР, Ван Ї зазначив, що побудова китайсько-пакистанської спільноти єдиної долі є пріоритетною з-поміж подібних ініціатив у співпраці з іншими країнами-сусідами[5]. Пакистанські політичні діячі також визнають важливість концепції, хоча й

розглядають не як мету, а скоріше як шлях до майбутніх досягнень в рамках сучасних політичних трансформацій. Так, наприклад, в інтерв'ю видавництву Сінхуа, колишній сенатський голова Комітету з оборони Пакистану, Мушахід Ісмаїл висловив розуміння важливості подальшої взаємної співпраці обох країн як «джерелу імпульсу регіональної стабільності та глобального розвитку»[6]. В свою чергу, 4 вересня 2025 року, Китаєм та Пакистаном було опубліковано план дій щодо зміцнення китайсько-пакистанської спільноти спільної долі в нову еру. Документ містить перелік процесів та дій, які планується імплементувати з 2025 по 2029 року, та стосується максимальної кількості галузей співпраці між Китаєм та Пакистаном: економіка, культура, наука, технології, безпека, міжнародні відносини та навіть космос[7].

Підсумовуючи, можна сказати що концепція «спільної спільноти єдиної долі» займає одне з визначних місць у партнерських відносинах Китаю та Пакистану. В обох країнах висловлюється компліментарна думка з боку як науковців, так і з боку медіа-сфери щодо поширення інформації на різних рівнях. Якщо розглядати глобальний рівень, то Китай відносить «єдину спільноту» до багатьох своїх партнерів. На регіональному рівні, є можливість відзначати першість Пакистану в рамках цієї ідеї, у порівнянні з іншими країнами-сусідами КНР.

Література:

1. Wang, Y. Research on the Value Foundation and Transmission Path of the Concept of a Community with a Shared Future for Mankind in Pakistan / Pacific International Journal, 8(4), 2025. pp. 9–14. URL: <https://doi.org/10.55014/pij.v8i3.821>
2. CPEC: Enhancing Community with a Shared Future for Mankind. Pakistan Research Center for a Community with Shared Future / International Conference Report. July 10, 2024. 76 P. URL: <https://www.prcsf.com/publication/Publications/pdf/Conference-Report-CPEC> Enhancing-Community-with-a-Shared-Future-for-Mankind.pdf
3. Tsjeeng H. The “Community with a Shared Future”: China’s Order of “Harmonious” Relations / S. Rajaratnam School of International Studies / IDSS Paper. September 4, 2024. 4 P. URL: <https://rsis.edu.sg/wp-content/uploads/2024/09/IP24068.pdf>
4. China ready to join Pakistan for closer community with shared future – Premier Li / The State Council. The People’s Republic of China / October 15, 2024. URL: https://english.www.gov.cn/news/202410/15/content_WS670d60c6c6d0868f4e8ebdbd.html
5. Wang Yi: Developing the China-Pakistan All-Weather Strategic Cooperative Partnership by Upholding the "Four Always" Principles / Ministry of Foreign Affairs People’s Republic of China / August 21, 2025. URL: https://www.fmprc.gov.cn/mfa_eng/wjbzhd/202508/t20250823_11694904.html

6. Мушахід Хусейн: Китайсько-пакистанський економічний коридор є взірцем побудови тісної спільноти спільної долі / Mukachevo.net. / 20 серпня, 2025 р. URL: https://mukachevo.net/news/mushakhid-khuseyn-kytaysko-pakystanskyu-ekonomichnyy-korydor-ye-vzirtsem-pobudovy-tisnoyi-spilnoty-spilnoyi-doli_6275873.html

7. Full text: Action plan to foster an even closer China-Pakistan community with a shared future in the new era (2025-2029) / China International Development Cooperation Agency / September 4, 2025. URL: http://en.cidca.gov.cn/2025-09/04/c_1122764.htm

8. Sun J. The thought of community with a shared future for mankind and the construction of China's international political economy / China Political Economy (CPE), Vol. 7, Iss. 2, pp. 234-243, URL: <https://doi.org/10.1108/CPE-12-2024-046>

DOI <https://doi.org/10.36059/978-966-397-561-0-9>

Burtsev D. V.

ORCID: 0000-0002-4681-9148

PhD in International Relations,

Junior Researcher at the Department of Modern East

A. Yu. Krymskyi Institute of Oriental Studies

of the National Academy of Sciences of Ukraine

Kyiv, Ukraine

DISASTER PREPAREDNESS AND CIVIL DEFENSE OF TAIWAN: ISSUES AND CHALLENGES

Key words: Taiwan, disaster preparedness, civil defense.

Disaster preparedness, civil resilience, and civil defense are playing an increasingly significant role in social environment organizations, particularly during wars and natural disasters. Taiwan has taken Ukraine as a model for developing its civil defense model, which is applicable in particular conditions and situations in Taiwan. Initially, it is essential to clearly define the term “civil defense,” as used by the author in this article.

Civil defense, also known as civil protection, involves safeguarding a country's citizens—primarily non-combatants—from both natural and human-made disasters. It relies on emergency management principles, including prevention, mitigation, preparation, response, emergency evacuation, and recovery.